
 
Valtuutettu Jonna Meron ym. valtuutettujen aloite pölyttäjäystävällisten katuvalojen 
käyttöönotosta 
 
Kaupunginvaltuusto 11.11.2024 § 114  
  
 Valtuutettu Jonna Mero jätti seuraavan aloitteen:  
 
 Maatilojen viljelykasvit ja pihojen ja puutarhojen kukkivat kasvit ovat 

riippuvaisia pölyttäjistä. Ilman pölyttäjien tärkeää työtä viljasadot voivat 
jäädä merkittävästi pienemmiksi, mikä pahimmassa tapauksessa 
vaarantaa ravinnonsaantimme. 

 
 Pölyttäjät ovat herkkiä ympäristön muutoksille. Niiden elinympäristöjen 

väheneminen ja keinotekoinen valaistus kaupungeissa haittaavat sekä 
pölyttäjiä itseään että koko ekosysteemiä. Kun hyönteiset erehtyvät 
luulemaan katuvalaistusta kuun tai tähtien valoksi, niiden luontainen 
suuntavaisto menee sekaisin ja tästä syystä valaistujen alueiden kasveilla 
käy jopa 62% vähemmän pölyttäjiä kuin pimeän alueen kasveilla. 

 
 Lahden kaupunki pilotoi uudenlaisia, pölyttäjäystävällisiä katuvaloja, joista 

pölyttäjiä houkuttelevat siniset aallonpituudet suodattuvat automaattisesti 
iltahämärällä pois. Kun valon sävy on lämmin, pölyttäjät eivät erehdy niin 
herkästi luulemaan valaistusta yötaivaaksi ja keskittyvät pölyttämiseen.  

 https://www.lahti.fi/uutiset/polyttajaystavalliset-katuvalot-antavat-polyttajille-
yorauhan/  

 
 Esitän, että Raision kaupunki selvittää Lahden kaupungin kokemukset ja 

hyödyt pölyttäjäyställisten valojen käytöstä. Mikäli ratkaisu on toimiva ja 
kustannustehokas, myös Raision kaupunki ottaa pölyttäjäystävälliset valot 
käyttöön sitä mukaa kun katuvaloja muutenkin uusitaan. 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen infralautakunnan 

valmisteltavaksi. 
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